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FREDERI KSSUND KOMMUNE

UDSKRIFT

Byrådet

4. december 2001 kl. 19.00

i Byrådssalen
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Jytte Holm-Pedersen, Kurt Jensen, Birgit Madsen, Morten 
A. Andersen, Lis Olsen, Bente Nielsen, Finn Vester, Kurt 
Mikkelsen, Ove Scheel, Mogens Andersen, Tony R. D. 
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Fraværende:

Mødet slut: Kl. 20.05
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Lukket møde

Sag nr. 216 
Salg af Sydkajen

Sag nr. 217
Afvikling af lejekontrakt

Sag nr. 200 Orientering om udtræden af den konservative 
byrådsgruppe

Journal nr.: 00.01 ,A10-2288

Lovgrundlag: Styrelseslovens § 17

Sagsfremstilling: Byrådsmedlem Kurt Mikkelsen har i brev af 23. november 
2001 til Byrådet meddelt, at han pr. 22. november 2001 har 
meldt sig ud af Det Konservative Folkeparti. Som 
konsekvens heraf udtræder Kurt Mikkelsen også af den 
konservative byrådsgruppe, og vil fra den 23. november 
2001 være løsgænger.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Kurt Mikkelsens brev af 23. november 2001 ligger i 
sagsmappen.

Indstilling: Borgmesteren anbefaler at orienteringen tages til 
efterretning.

Beslutninger: Byrådets møde den 4. december 2001:
Taget til efterretning.

Sag nr. 201

Journal nr.:

Sag fra:

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling:

Bevilling:

Betalingsvedtægt for administrativt vedtagne bøder i. h. 
t. Lov om Det Centrale Personregister

Skatte- og Opkrævningsforvaltningen.

Udpantningsloven af 1873 §1 stk. 1.

På Byrådets møde den 6. marts 2001, sag nr. 29, vedtog 
Byrådet størrelsen for administrativt vedtagne bøder i. h. t. 
Lov om Det Centrale Personregister.

For at kommunens pantefogeder kan foretage udlæg for 
bøderne kræves en af Byrådet vedtaget betalingsvedtægt. 
Uden en betalingsvedtægt skal inddrivelse af bøderne ske 
gennem advokat/fogedret.

Ingen.
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Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Betalingsvedtægt for administrativt vedtagne bøder i. h. t. 
Lov om Det Centrale Personregister.

Indstilling: Skatte- og Opkrævningsforvaltningen indstiller, at 
Økonomiudvalget overfor Byrådet anbefaler, at 
Betalingsvedtægten vedtages.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 3. december 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. december 2001:
Økonomiudvalgets indstilling af 3. december 2001 blev 
omdelt til Byrådets medlemmer.

Godkendt.

Sag nr. 202 Revision af kommunens styrelsesvedtægt

Journal nr.: 01.01 .A01-209

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse, § 2

Sagsfremstilling: Byrådet godkendte den 1. maj og den 12. juni 2001 en række 
justeringer af den gældende styrelsesvedtægt med henblik 
på iværksættelse pr. 1. januar 2002.

Efterfølgende har Byrådets beslutninger vedrørende 
organisatoriske forhold og det politiske ansvar gjort det 
nødvendigt endnu en gang at justere styrelsesvedtægten, så 
den er i overensstemmelse med de faktiske forhold.

Ændringerne omfatter dels konsekvenserne af etableringen 
af en ny familie-enhed som opfølgning på analysen af 
familieområdet (ny § 15 og 17), og dels beslutningen om at 
etablere et fælles skatteankenævn (ny § 18). Sidstnævnte 
underforudsætning af skatteministeriets godkendelse.

De konkrete forslag til justering af vedtægten fremgår af 
vedlagte bilag.

Ændringer at styrelsesloven skal undergives to behandlinger 
i Byrådet.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale- Der er taget højde for de økonomiske konsekvenser i
mæssige konsekvenser: forbindelse med vedtagelsen af de organisatoriske 

tilpasninger.

Bilag: Forslag til revideret § 15, § 17 til styrelsesvedtægten for 
Frederikssund Kommune, af 29. oktober 2001.
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Forslag til revideret § 18 til styrelsesvedtægten for 
Frederikssund Kommune, af 29. oktober 2001.

Indstilling: Borgmesteren anbefaler at den reviderede styrelsesvedtægt 
underlægges Byrådets 1. behandling.

Beslutninger: Byrådets møde den 6. november 2001:
Byrådet godkendte at den reviderede styrelsesvedtægt med 
en præcisering i §17, stk. 2 hvorefter (Pædagogisk 
Psykologisk Rådgivning tilføjes) oversendes til Byrådets 2. 
behandling.

Supplerende
oplysninger:

Told & Skat har den 21. november 2001 fremsendt 
godkendelse af det fælleskommunale skatteankenævn 
bestående af 9 medlemmer, der fordeles med 4 til 
Frederikssund Kommune, 2 til Slangerup Kommune og 3 til 
Ølstykke Kommune samt fælles sekretariatsbetjening.

Bilag: Ny §§ 15 og 17 til styrelsesvedtægten for Frederikssund 
Kommune revideret i overensstemmelse med Byrådets 
beslutning af 6. november 2001 ligger på sagen.

Godkendelse fra Told & Skat af 21. november 2001 ligger på 
sagen.

Beslutninger: Byrådets møde den 4. december 2001:
Godkendt.

Sag nr. 203 Renovering af springvand på Torvet. Anlægsregnskab

Journal nr.: 05.14.10 G01/1379

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Kommunens kasse -  og regnskabsregulativ.

Sagsfremstilling: På byrådsmødet den 3. april 2001 blev der givet en 
anlægsbevilling på kr. 200.000 til renovering af springvandet 
på torvet.

Økonomisk Afdeling har ingen bemærkninger til regnskabet.

Bevilling: Der foreligger følgende anlægsregnskab:

Tekst Forbrug Bevilling Afvigelser

Entrepriser 160.490,00 200.000,00 39.510,00

Afvigelsen udgør ca. 20 % og hidrører fra uforbrugte midler 
afsat til materialer til vandforsyning, rep. af lamper i 
springvandet samt udgifter ved pumpebrønd.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Ingen.
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Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller, at Teknisk Udvalg overfor 
Økonomiudvalg og Byråd anbefaler,

at anlægsregnskabet godkendes og

at mindreforbruget på kr. 39.510 tilføres kassebeholdningen.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 5. november 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 19. november 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. december 2001:
Godkendt.

Sag nr. 204 Orientering om forlængelse af arbejdsskadeforsikring

Journal nr.: 81.29.S37-2325

Lovgrundlag: Rådet for De Europæiske Fællesskabers 
Tjenesteydelsesdirektiv.

Sagsfremstilling: Efter udbud af Frederikssund Kommunes 
forsikringsportefølje besluttede Byrådet den 7. november 
2000:

1. at der indgås aftale med Kompas Rejseforsikring om 
dækning som tilbudt

2. at der indgås aftale med KgF om den resterende 
portefølje for en treårig periode. Dækninger som de 
hidtil kendte, dog således at Arbejdsskadeforsikringen 
tegnes alene for en 1-årig periode.

Som opfølgning har forvaltningen i efteråret 2001 gennemført 
en prækvalifikationsrunde for tilbudsgivere, og har fået 2 
anmodninger om deltagelse.

Efterfølgende har den ene udbyder trukket sig, og 
forvaltningen har indgået en aftale med Kommuneforsikring 
om en to-årig forlængelse af arbejdsskadeforsikringen på 
uændrede vilkår.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Forlængelsen af kontrakten indebærer uændret prisniveau.

Bilag: Finn Flolm-Jørgensens notat vedrørende forlængelsen af 
arbejdsskadeforsikringen frem til 31. december 2003 vil blive 
fremsendt inden Økonomiudvalgets møde.

Indstilling: Kommunaldirektøren anbefaler Økonomiudvalget at indstille
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til Byrådet at orienteringen om forlængelsen tages til 
efterretning.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 19. november 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. december 2001:
Godkendt.

Sag nr. 205 Forslag til ændring af vejnavn på Skenkelsøvej

Journal nr.: 05.01.01G01/1986

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Lov om offentlige veje §9.

Sagsfremstilling: Teknisk Forvaltning har modtaget en anmodning fra Hans 
Sørensen, Skenkelsøvej 4, om ændring af vejnavnet 
Skenkelsøvej til Hestehaven.

Baggrunden for den ønskede ændring er, at Skenkelsøvej i 
Frederikssund ofte bliver forvekslet med Skenkelsøvej i 
Ølstykke. Dette medfører ofte uønsket trafik på vejen.

Forslaget til ændring af vejnavnet har været i nabohøring 
med opfordring til at foreslå nye vejnavne.

Alle beboere er enige i at vejen får et nyt navn, men ikke 
enige i at den skal hedde Hestehaven. Der er foreslået 
følgende navne, der ikke er anvendt tidligere: Hestehaven, 
Engblommevej, Nøddevej, Dyrhøj og Skenkelsø Enge. Sidst 
nævnte med henvisning til at vejen før i tiden har ført ned til 
engene i Skenkelsø.

Teknisk Forvaltning foreslår navnet Skenkelsø Enge, med 
henvisning til ovennævnte samt at en del af det gamle 
vejnavn bevares.

Bevilling: -

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Kortbilag, brev fra beboere og samtalenotat ligger i sagen.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller, at forslaget Skenkelsø Enge 
anbefales overfor Økonomiudvalg og Byråd med henvisning 
til at vejen før i tiden har ført ned til engene i Skenkelsø samt 
at en del af det gamle vejnavn bevares.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 5. november 2001:
Udvalget anbefaler, at vejnavnet ændres til "Nøddevej".
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Økonomiudvalgets møde den 19. november 2001:
Økonomiudvalget anbefaler Teknisk Udvalgs indstilling.

Jytte Holm-Pedersen foreslår at vejnavnet ændres til 
"Nøddevænget" med henvisning til, at andre veje i området 
ender med navnet 
"-vænget".

Byrådets møde den 4. december 2001:
Byrådet godkendte enstemmigt Jytte Holm-Pedersens 
forslag om at vejnavnet ændres til Nøddevænget.

Sag nr. 206 Velkomstarrangement for tilflyttere

Journal nr.:

Lovgrundlag: Intet

Sagsfremstilling: Som en udvikling af den løbende informationsindsats overfor 
borgere og virksomheder har Informationsgruppen på 
borgmesterens foranledning udarbejdet et koncept for 
tilbagevendende velkomstarrangementer for tilflyttere.

Ideen er at kommunen en gang hver kvartal indbyder 
tilflyttere, det vil sige borgere og virksomheder, til et møde 
hvor borgmesteren og forvaltningscheferne orienterer om 
kommunen og de væsentligste servicetilbud. Mødet afvikles 
en lørdag kl. 14.00 med start på Rådhuset. I forlængelse af 
mødet tilbydes en guidet bustur i kommunen. 
Arrangementerne afsluttes ca. kl. 17.00.

Første velkomstmøde forventes gennemført den 16. marts 
2002.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Omkostningerne til gennemførelse af velkomstmøderne, 
væsentligst udgiften til buskørsel, afholdes over kontoen 
"Markedsføringsinitiativer"

Bilag: Notatet "Velkomstarrangement for tilflyttere" af 11. 
september 2001 ligger tilgængeligt i sagen.

Indstilling: Borgmesteren anbefaler

1. at der afholdes 4 velkomstmøder i 2002,
2. at chefgruppen gennemfører en evaluering af møderne 

i slutningen af 2002.

Beslutninger: Byrådets møde den 4. december 2001:
Godkendt.
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Sag nr. 207 Forurening af Ådalen

Journal nr.: 82.06.04/5

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde den 12. november 2001.

Lovgrundlag: -

Sagsfremstilling: Ved afgravning af muld i forbindelse med opførelse af 
daginstitutionen i Ådalsparken blev der konstateret 
forurening i form af asfaltrester, bygningsaffald og plastik.

På baggrund af oplysninger fra Frederiksborg Amt er det 
konstateret, at der tidligere har været formodning om 
ukontrolleret deponering af bygningsaffald og jordfyld på et 
ikke specificeret område af matr.nr. 1a, hvorfra 
daginstitutionsområdet er udstykket. I brev af 20. august 
1991 meddelte Frederiksborg Amt imidlertid, at der ikke var 
grundlag for at lade ejendommen registrere som 
affaldsdepot.

Der bliver taget jordprøver for at få konstateret forureningens 
omfang.

Amtet godkender planen for udskiftning af den forurenede 
jord.

Anker Flansen & Co. A/S stiller krav om kr. 75.585 i 
standsningsomkostninger i den tro, at byggeriet kunne 
genoptages i uge 42.

Ekstra vinterforanstaltninger skønnes til kr. 120.000

Flonorarfor bistand i forbindelse med forurening kr. 50.000

Samlet skønnes omkostningerne at beløbe sig til kr. 453.685

Dette beløb blev bevilget i Byrådet den 5. september 2000.

Det viste sig, at det tog længere tid end beregnet at få 
godkendt en løsning, der skulle sikre, at grunden blev fri for 
forurening.

Byggeriet kunne ikke genoptages før i januar måned 2001.

Mangor & Nagel har nu opgjort de samlede udgifter, som 
vedrører forureningen.

De samlede udgifter beløber sig til kr. 2.275.500,40. Der er 
udbetalt kr. 322.342. Der er derfor kr. 131.343 til rest af den 
tidligere bevilling.

Der søges derfor om en tillægsbevilling på kr. 1.821.815 til 
dækning af udgifterne til forureningen.
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Bevilling: Tillægsbevilling kr. 1.821.815.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

-

Bilag: Opgørelse over ekstraomkostninger fra Mangor & Nagel.

Børne- og Kulturforvaltningen vil eftersende et notat til 
yderligere belysning af sagen.

Indstilling: Forvaltningen anmoder Børn- og Ungeudvalget om at 
indstille til Økonomiudvalget at tillægsbevilge kr. 1.821.815 til 
dækning af udgifterne til forureningen.

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde den 12. november 2001:
Indstillingen godkendt.

Økonomiudvalgets møde den 19. november 2001:
Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. december 2001:
Godkendt.

Sag nr. 208 Støttet boligbyggeri - planlægning

Journal nr.: 03.00.01 G01/4433 - SK

Lovgrundlag: Støttet boligbyggeri -  almene boliger og støttede 
andelsboliger.

Sagsfremstilling: Tilsagn til opførelse, erhvervelse og ombygning af almene 
boliger (familieboliger, ungdomsboliger og ældreboliger) er 
ikke kvotebelagt.

Kommunen planlægger, hvilke typer almene boliger som den 
ønsker at opføre i de følgende finansår / kalenderår.

Kommunens planlægning heraf foregår i forbindelse med 
behandlingen af budgettet for det pågældende år.

I budgettet for 2002 og overslagsårene har Byrådet således 
vedtaget, at der kan opføres 25 nye almene boliger hvert år i 
perioden, hvilket svarer til 25 % af det samlede antal boliger, 
der påregnes taget i brug i perioden.

I henhold til § 7 i Bekendtgørelse om støtte til almene boliger 
(Bek. nr. 274 af 14.04.2001) skal kommunen hvert år i 
december måned indberette til BOSSINF det antal almene 
boliger den forventer at give tilsagn til.

Indberetningen er ikke bindende for kommunen og kan f.eks. 
ændres hvis de konkrete projekter afviger fra indberetningen.



Byrådet den 4. december 2001 Side 11 af 21

Ultimo 2001 og primo 2002 forventes endelig stillingtagen til 
forslag om bebyggelse på Slagterigrunden og Ådalsparken. 
En del af boligerne forventes opført som almene familie- eller 
ældreboliger.

I Ådalsparken påregnes således opført 15 boliger og på 
Slagterigrunden 10 boliger som almene boliger i 2002.

Bevilling: Søges i forbindelse med behandling af de konkrete projekter.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller til Plan- og Miljøudvalget, at der 
indberettes forventet tilsagn til 25 almene boliger i 2002.

Beslutninger: Plan- og Miljøudvalget den 12. november 2001:
Indstillingen anbefales.

Udvalget ønsker også, at behovet for ungdomsboliger skal 
kunne tilgodeses.

Økonomiudvalgets møde den 19. november 2001:
Plan- og Miljøudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. december 2001:
Godkendt.

Sag nr. 209 Orientering om 4-årsberetning fra Miljørådet for Roskilde 
Fjord

Journal nr.: 00.01 A15/445-tik

Sag fra: Plan og Miljøudvalgets møde den 12. november 2001, sag 
nr. 124.

Sagsfremstilling: Miljørådet for Roskilde Fjord beskæftiger sig bredt med 
fjordens og fjordlandets miljø og natur. Rådets medlemmer 
er politisk udpegede repræsentanter og administrative 
medarbejdere fra kommunerne omkring fjorden.

Den 4 års valgperiode for Miljørådet for Roskilde Fjord er nu 
afsluttet. Der foreligger en beretning fra Roskilde Kommune, 
som har haft formandsskabet i de 4 år. Beretningen beskriver 
kort de arrangementer, som miljørådet har afholdt i perioden.

Det vil blive besluttet på et møde den 4. februar 2002, 
hvilken kommune der overtager formandsskabet.

Bevilling: -

Økonomi og personale- -
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mæssige konsekvenser:

Bilag: 4-årsberetning for valgperioden 1998-2001 for Miljørådet for 
Roskilde Fjord.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller, at Plan- og Miljøudvalget 
anbefaler Økonomiudvalg og Byråd, at 4-årsberetningen fra 
Roskilde Miljøråd tages til efterretning.

Beslutninger: Plan og Miljøudvalget den 12. november 2001:
Indstillingen anbefales.

Økonomiudvalgets møde den 19. november 2001:
Plan- og Miljøudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. december 2001:
Godkendt.

Sag nr. 210 Budgetrapportering pr. 30.09.2001

Journal nr.: 00.01009

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 45.

Sagsfremstilling: Forvaltningen fremlægger budgetrapportering pr. 30.09.2001 
på del af

Politikområde 27 -  bestillerdelen Veje og grønne områder.

Ressourcestyringen på området er stadig i en 
indkøringsfase, hvorfor forvaltningens indstilling m.v. først 
forventes at foreligge til mødet.

Bevilling: -

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

-

Bilag: Opgørelse af forbrug pr. 30.09.2001 samt notat.

Indstilling: Forvaltningens indstilling forelå til Teknisk Udvalgs møde.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 5. november 2001:
Forvaltningens notat af 05.11.2001 uddeltes på mødet.

Forvaltningen indstillede, at budgetkontrollen tages til 
efterretning, og at der ikke foretages budgetmæssige 
ændringer for 2001.

Forvaltningen indstiller, at Teknisk Udvalg overfor 
Økonomiudvalg og Byråd anbefaler, at budget 2002 
korrigeres med kr. 432.860 (kontrakt vedrørende 
daginstitutionsområdet), som ved budgetvedtagelsen er



Byrådet den 4. december 2001 Side 13 af 21

indlagt som indtægt på veje og grønne områders budget. 
Forudsætningen for denne indtægt er nu bortfaldet, og da 
der ikke er budgetlagt modpost til udgifter, søges en 
tillægsbevilling på kr. 432.860 finansieret af 
kassebeholdningen.

Økonomiudvalgets møde den 19. november 2001:
Økonomiudvalget anbefaler Teknisk Forvaltnings og Teknisk 
Udvalgs indstilling.

Byrådets møde den 4. december 2001:
Godkendt.

Sag nr. 211 Vedtægtsændring for Produktionsskolen "Over Broen"

Journal nr.: 18.17 P24 B.løbenr.1262.

Sag fra: Social- og Sundhedsforvaltningen

Lovgrundlag: Lov om produktionsskoler.

Sagsfremstilling: Produktionsskolen "Over Broen" fremsender i brev af 10. 
oktober d.å. forslag til vedtægtsændringer, som skal 
behandles i de tilskudsgivende kommuner Frederikssund, 
Jægerspris og Skibby.

Baggrunden for de fremsatte vedtægtsændringer skal ses i 
sammenhæng med, at der dels er sket en lovrevision på 
produktionsskoleområdet, der indebærer væsentlige 
ændringer i forhold til de oprindelige vedtægter, og dels har 
Undervisningsministeriet i forbindelse med et tilsynsbesøg 
gjort opmærksom på at de nuværende vedtægter ikke lever 
op til standardvedtægten.

Bestyrelsen for Produktionsskolen "Over Broen" har således 
udarbejdet/godkendt de fremsendte vedtægtsændringer på 2 
efter hinanden følgende bestyrelsesmøder, og anmoder 
derfor om kommunernes godkendelse af ændringerne.

I det efterfølgende vil der kort gives en gennemgang af de 
væsentlige ændringer i vedtægterne samt forretningsorden:

Vedtæaterne

1) Det nye vedtægtsforslag er i forhold til de nugældende 
vedtægter ændret i sin opbygning og er tilpasset 
standardvedtægterne. Det nye forslag til vedtægter og den 
nugældende vedtægt kan således ikke sammenlignes punkt 
for punkt, men indholdsmæssigt opfylder den nye vedtægt de 
væsentlige formalier f. s. v. angår:

• Bestyrelsens sammensætning og funktion.
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• Beslutningsdygtighed.
• Særlige spørgsmål, herunder ændring af vedtægter og 

skolens ophør, og om køb, salg og pantsætning af fast 
ejendom og indgåelse af andre væsentlige købs- eller 
lejekontrakter

• Inhabilitet og tavshedspligt.
• Skolens drift og finansiering.

2) På følgende punkter afviger dog de nye vedtægter i forhold 
til de nugældende vedtægter:

2.1) Ifølge den nye vedtægts § 4 ændres antallet af 
medlemmer fra 9 til 7 medlemmer (excl. en tilforordnet 
valgt blandt medarbejderne og skolens deltagerråd), 
ligesom embedsmændene fra de respektive 3 kommuner 
fremover ikke fast deltager i bestyrelsens møder.

Reduktion i antallet af medlemmer er sket på 
erhvervsrådenes

/foreningernes repræsentation, der er reduceret fra 3 
medlemmer til 1 medlem.

For så vidt angår embedsmændene er det i forretningsorden 
tilføjet jfr. § 3 stk. 6 "konkrete sager kan bestyrelsen 
beslutte at indkalde fagpersoner til deltagelse i 
bestyrelsesmødet med taleret dog uden stemmeret."

Social- og Sundhedsforvaltningen foreslår, at vedtægtens § 4 
stk. 8 sidste linie strammes op med følgende: Ved afgørelse 
af særlige spørgsmål, kræves dog 2/3 flertal af 
bestyrelsesmedlemmerne.

2.2) I følge den nye vedtægts § 5 kan der efter lov om 
produktionsskoler af skolens midler ydes et vederlag til 
bestyrelsens formand og næstformand på op til 
henholdsvis 20.000 kr. og 10.000 kr. pr. kalenderår.

Spørgsmålet om honorering af formand og næstformand har 
hidtidig ikke været en mulighed, hvorfor der politisk skal tages 
stilling til om der fremover skal ydes vederlag samt om 
størrelsen af vederlaget.

Skibby Kommune har godkendt ordlyden i § 5 om, at der kan 
ydes vederlag.

2.3) Ifølge vedtægtens § 9 samt lovens § 9 stk. 3 er det ved 
vedtægtsændringer kun en kommune, der i fremtiden 
godkender skolens vedtægter, og derfor kun en kommune, 
der godkender ændringer af vedtægter. Er der flere 
grundtilskudsydende kommuner, må disse indbyrdes 
aftale proceduren kommunerne imellem ved 
vedtægtsændringer.
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Forretninasorden

For så vidt angår forretningsorden er der sket en række 
mindre justeringer, opstramninger og præciseringer, der ikke 
tidligere har været nævnt. Følgende er ændret/tilføjet jfr. 
forretningsorden § 3:

• Bestyrelsen afholder minimum 2 møder mod tidligere 4 
møder.

• Ethvert bestyrelsesmedlem kan begære en sag optaget 
på dagsordenen, hvilket ikke tidligere fremgik af 
forretningsorden.

• Ved afgørelse af særlige spørgsmål, kræves dog 2/3 
flertal af bestyrelsesmedlemmerne.

• / konkrete sager kan bestyrelsen beslutte at indkalde 
fagpersoner til deltagelse i bestyrelsesmødet med 
taleret dog uden stemmeret.

• Konstateret inhabilitet skal indføres i protokollen, 
ligesom det fastslås, at bestemmelserne i 
forvaltningslovens kap. 2 og 8 om inhabilitet og 
tavshedspligt er gældende for bestyrelsen, skolens 
leder og andre ansatte ved skolen.

Herudover er der ikke sket yderligere justeringer af 
forretningsorden.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Forslag til vedtægtsændringer samt forretningsorden for 
Produktionsskolen over Broen af oktober 2001. 
Nugældende vedtægter af 27. maj 1998 samt 
forretningsorden af 11. juli 1996 for Produktionsskolen over 
Broen.
Vejledende standardvedtægter for produktionsskoler. 

Bilagene er vedlagt sagen.

Indstilling: Social- og Sundhedsforvaltningen indstiller følgende til 
Økonomiudvalget og Byrådet:

1) at den foreslåede bestyrelsessammensætning godkendes 
og nedsættes fra 9 til 7 medlemmer, dog skal det fortsat 
være en mulighed at erhvervsrådene/foreningernes 
repræsentation er på 3 medlemmer, hvis de ønsker dette,

2) at der tages stilling til, hvorvidt der skal ydes vederlag til 
formand og næstformand samt størrelsen af vederlaget,

3) at vedtægtens § 4 stk. 8 og forretningsordenens § 3 stk. 5 
strammes op med følgende: Ved afgørelse af særlige 
spørgsmål, kræves dog 2/3 flertal af 
bestyrelsesmedlemmerne,
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Beslutninger:

4) at vedtægtsændringer fremover godkendes af Skibby 
Kommune efter forudgående høring i de to øvrige 
tilskudskommuner Jægerspris og Frederikssund,

5) at vedtægten og forretningsordenen herefter godkendes i 
sin helhed med de af bestyrelsen foreslåede ændringer.

Økonomiudvalgets møde den 19. november 2001:
Økonomiudvalget anbefaler forvaltningens indstilling til 
udkast til vedtægter for Produktionsskolen under 
forudsætning af:

a. en præcisering af "særlige spørgsmål" i vedtægtens §4 
stk. 8 indføjes,

b. at eventuel vederlæggelse af formand og næstformand, 
jfr. §5 forelægges byrådet til endelig godkendelse med 
en redegørelse for hvervenes indhold.

Socialforvaltningens tilføjelser /ændringer til 
forvaltningens tidligere indstilling:
Med baggrund i Økonomiudvalgets anbefalinger på mødet 
den 19.10.2001, har forvaltningen haft kontakt til de øvrige 
tilskuds-kommuner.

For at imødekomme Økonomiudvalgets anbefalinger, vil 
Forvaltningen foreslå følgende tilføjelse / ændring til tidligere 
indstilling:

Nyt pkt. 3) at vedtægtens § 4 stk. 8 og forretningsordenens § 
3 stk. 5 strammes op med følgende: "Ved afgørelser af 
særlige spørgsmål, herunder om ændring af vedtægter og 
skolens ophør og køb, salg og pantsætning af fast ejendom 
og indgåelse af andre væsentlige købs- eller lejekontrakter, 
samt andre væsentlige aftaler med betydning for 
produktionsskolen, kræves dog 2/3 flertal af 
bestyrelsesmedlemmerne".

At der i vedtægterne indarbejdes følgende som § 5 stk. 5: 
"Eventuel vederlæggelse af formand og næstformand jfr. § 5 
stk. 1-4 forelægges de tilskudsgivende byråd til endelig 
godkendelse med en redegørelse for hvervenes indhold"

Økonomiudvalgets møde den 3. december 2001:
Økonomiudvalgets indstilling af 19/11-2001 samt Social-og 
Sundhedsforvaltningens supplerende indstilling anbefales 
godkendt.

Byrådets møde den 4. december 2001:
Økonomiudvalgets indstilling af 3. december 2001 blev 
omdelt til Byrådets medlemmer.

Godkendt.
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Sag nr. 212 Boligselskabsregnskaber
Regnskab for 2000 for Den Selvejende Institution 
"Skibet"

Journal nr.: 03.02.00S55/2312

Sag fra: Økonomisk Afdeling

Lovgrundlag: Lov om almene boliger af 20. juni 2000, § 25, stk. 3 om 
kommunal-bestyrelsens kritiske gennemgang af regnskabet 
og § 164, stk. 1 om kommunalbestyrelsens tilsyn med de 
almene boligorganisationer.

Sagsfremstilling: Frederikssund Andels Boligforening (FAB) fremsender den 
31. oktober 2001 regnskab og revisionsprotokollat for 
perioden 1.1.2000 til 31.12.2000 for Den Selvejende 
Institution "Skibet", Flavnegade 12.

Der er 7 lejemål i ejendommen, som har et bruttoetageareal 
på 327 m2

Regnskabet balancerer med kr. 224.280 og viser et overskud 
på kr. 165,00, som er blevet henlagt til planlagt og periodisk 
vedligeholdelse og fornyelser.

Revisionsinstituttet anfører, at instituttet ud fra en vurdering 
af væsentlighed og risiko har efterprøvet grundlaget og 
dokumentationen for de i årsregnskabet anførte beløb og 
øvrige oplysninger. De har herunder taget stilling til den af 
ledelsen valgte regnskabspraksis og de udøvede 
regnskabsmæssige skøn samt vurderet, om årsregnskabets 
informationer som helhed er fyldestgørende.

Revisionen har ikke givet anledning til forbehold.

Det er således Revisionsinstituttets opfattelse, at 
årsregnskabet er aflagt i overensstemmelse med den danske 
lovgivnings krav til regnskabsaflægggelse samt at det giver 
et retvisende billede af institutionens aktiver og passiver, 
økonomiske stilling samt resultat.

Bevilling: Ingen bevillingsmæssige konsekvenser

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Økonomisk Afdeling indstiller til Økonomiudvalget, at det 
anbefales Byrådet at tage regnskabet til efterretning

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 19. november 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.
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Byrådets møde den 4. december 2001:
Godkendt.

Sag nr. 213 

Journal nr.: 

Sag fra: 

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling:

Hyrevognskørsel - gebyrer

22.11.00S29/1206 delsag 2146 - aan 

Teknisk Udvalg.

Bekendtgørelse nr. 220 af 31. marts 2000 kap. 9 § 36 betaling for 
udstedelse af tilladelser m.v.

Bekendtgørelse nr. 220 om taxikørsel m.v. muliggør følgende 
opkrævninger:

Behandling af 525,00 kr. mod 510,00 kr.
ansøgninger 1.150,00 nuværende 1.120,00kr.
Udstedelse af tilladelser kr. mod 85,00 kr.
Udstedelse af førerkort 
Påtegning af toldattest

85,00 kr. 
120,00kr.

nuværende
mod

nuværende
mod

nuværende

115,00 kr.

Alle gebyrer indeksreguleres hvert år pr. 1. januar.

Teknisk Udvalg har sidst vedtaget at forhøje priserne den 1. 
december 1998 i henhold til Bekendtgørelse nr. 249 af 24. april 
1998.

Bekendtgørelse nr. 420 af 4. juni 1999, som også muliggjorde 
forhøjelser af gebyrerne, har ikke været forelagt Teknisk Udvalg.

Bevilling: Ingen

Økonomi og
personalemæssige
konsekvenser:

En lille forøgelse af indtægter vil blive reguleret ved budgetkontrol.

Bilag: Oversigt over taxigebyrer ligger i sagen. 
Bekendtgørelsens § 36 ligger i sagen.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller at anbefale overfor Økonomiudvalg og 
Byråd, at gebyrerne forhøjes i henhold til bekendtgørelsen.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 5. november 2001:
Indstillingen anbefales overfor Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 19. november 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. december 2001:
Godkendt.
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Sag nr. 214 Nedsættelse af byggeudvalg til byggeri af skole i Græse 
Bakkeby

Journal nr.:

Lovgrundlag: Intet.

Sagsfremstilling: Skolebyggeriet i Græse Bakkeby forudsætter en tæt og 
præcis bygge- og økonomistyring, og chefgruppen foreslår 
derfor følgende procedure:

Der nedsættes et byggeudvalg bestående af:

• Byrådsrepræsentation (formand for Børn & 
Ungeudvalget og repræsentant fra Økonomiudvalget)

• Entreprenør, arkitekt og ingeniør
• Bygherrerådgiver (Mangor og Nagel)
• Pædagogisk rådgiver (Marianne Micheelsen og Ulrik 

Moll)
• Sikkerhedsrepræsentant fra en af de eksisterende 

skoler og sikkerhedsrådgiver (Finn Holm Jørgensen)
• Forvaltning (Egon Agerlin og Mogens Højenvang)
• Ad hoc-funktioner (eks. Agenda 21 Center)

Byggeudvalget følger byggeriet ved månedlige møder og 
behandler forhold af generel eller større karakter.

Byggeudvalget orienteres om problemer og forhold af mindre 
karakter, som er behandlet af forvaltningen.

Byggeudvalget har ikke kompetence til at træffe beslutninger, 
der resulterer i en overskridelse af den økonomiske ramme.

Til orienterina nedsættes der endvidere en administrativ 
følaearuooe bestående af: Kommunaldirektør. Teknisk 
Direktør, Økonomichef og Skole- & Kulturdirektør.

Følgegruppen følger byggeriet ved møder efter behov 
(planlagt som formøder for byggeudvalgsmøderne).

Følgegruppen har ingen kompetence til at træffe beslutninger 
udenom byggeudvalget.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale- Omkostningerne ved byggeudvalgets arbejde afholdes over
mæssige konsekvenser: det eksisterende budget.

Bilag: Intet

Indstilling: Chefgruppen anbefaler Økonomiudvalg og Byråd at der til 
byggeriet af skole i Græse Bakkeby nedsættes et 
byggeudvalg med sammensætning og funktion som 
beskrevet i sagsfremstillingen.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 19. november 2001:
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Chefgruppens indstilling anbefales godkendt med forslag om 
at Borgmesteren er repræsentant for Økonomiudvalget og 
formand for byggeudvalget.

Byrådets møde den 4. december 2001:
Godkendt.

Sag nr. 215 Ny skole i Græse Bakkeby

Journal nr.: 82.06.00/4

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets ekstraordinære møde 28. november 
2001

Lovgrundlag: Folkeskoleloven.

Sagsfremstilling: Byrådet godkendte valget af entreprenørfirmaet Enemærke & 
Petersen, arkitektfirmaet Friis & Moltke og ingeniørfirmaet 
Moe & Brødsgaard som totalentreprenør på bygning af ny 
skole i Græse Bakkeby.

Forvaltningen har forhandlet med totalentreprenøren om 
forskellige tilpasninger.

Det var et ønske fra dommerkomiteen, at der skulle etableres 
ovenlys og en pergola, således at man kunne gå tørskoet 
udendørs mellem de enkelte undervisningslokaler.

Totalentreprenøren var blevet bedt om at finde besparelser, 
som kunne finansiere disse tilpasninger.

Efter disse tilpasninger er den samlede pris på første etape 
af skolen 32.407.562 kr. Denne pris er gældende fra 
kontraktens underskrivelse og et år frem.

Der er i budgettet afsat 709.000 kr. i 2001, 14.470.000 kr. i 
2002 og 21.763.000 kr. i 2003, altså i alt 36.942.000 kr. I 
dette beløb indgår entreprisesummen med 30.700.000 kr. og 
øvrige udgifter til inventar, afgifter, rådgivning m.v. med 
6.242.000 kr. Der vil således være behov for en 
tillægsbevilling på 1.707.562 kr.

Der foreligger endvidere en tidsplan fra totalentreprenøren, 
hvor det forventes, at byggeriets første spadestik tages 1. 
juni 2002.

Der har været afholdt møde med Teknisk Forvaltning for at få 
tilrettet lokalplanen og få godkendt en tidsplan for 
indhentning af byggetilladelse. Dette fremgår ligeledes af 
tidsplanen.

Teknisk forvaltnings Plan- og Miljøafdeling har overfor
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Børne- og Kulturforvaltningen nævnt muligheden for, at 
Højvang etableres på en lavere kote. Såfremt dette bliver 
tilfældet, og det har afsmittende effekt på skolens placering, 
er der ikke taget højde for dette i anlægsbeløbet.

Bevilling: Tillægsbevilling 1.707.562 kr.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

-

Bilag: Gennemgang af totalentreprisetilbud fra Mangor & Nagel af 
17/9-01.
Tidsplan udarbejdet af Enemærke & Petersen A/S af 21/11- 
2001.
Opgørelse over tilpasninger af 26/11 -01.

Indstilling: Forvaltningen anmoder Børn- og Ungeudvalget om at 
anbefale Økonomiudvalget at godkende tillægsbevillingen på 
1.707.562 kr., således at den samlede bevilling til 
hovedentreprisen for første etape af skolen i Græse Bakkeby 
bliver 32.407.562 kr.

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde den 28. november 2001:
Indstillingen tiltrådt.

Bente Nielsen beklager, at der ikke foreligger et alternativ 
med ændret materialevalg, som giver yderligere besparelser, 
der kunne bringe prisen ned på 30,7 mill. kr.

Økonomiudvalgets møde den 3. december 2001:
Ifølge Boligministeriets cirkulære oktober 1991 om "fast pris 
på bygge og anlæg §§ 2 og 3" er prisen fast fra 
tilbudstidspunkt og i 12 måneder - frem til 30/9-2002 -, 
dernæst er der tale om regulering i henhold til 
byggeindekset.

Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 4. december 2001:
Økonomiudvalgets indstilling af 3. december 2001 blev 
omdelt til Byrådets medlemmer.

Godkendt.


